
Мирного неба 
й рівних доріг!

Голова Одеської обласної ради Михайло ШМУШКОВИЧ 
звітував за перші 100 днів перебування на посаді. Нагадаємо, 
що 23 грудня 2014 року зі 110 депутатів, присутніх на 39-й сесії 
облради, 78 проголосували за кандидатуру 
Михайла Шмушковича.

На прес-конференції він розповів 
про результати роботи трьох сесій, 
зокрема особливості формування 
обласного бюджету й програми соці-
ально-економічного розвитку регіо-
ну. Завдяки ревізії роботи комуналь-
них підприємств у області заощадили 
близько 6 мільйонів гривень і спря-
мували їх на потреби ветеранів. Є й 
інші здобутки.

Лише за три місяці (з кінця груд-
ня 2014-го по 1 квітня 2015 року) на 
адресу голови обласної ради надій-
шло 127 звернень громадян. Вони 
переважно стосуються соціально-
го захисту, проблем житлово-кому-
нального господарства, забезпечен-
ня дотримання законності й охорони 
правопорядку, реалізації прав і сво-
бод громадян, земельних відносин, 
охорони здоров'я і праці, виплати 
заробітної плати тощо. Усі звернен-
ня розглядають в установлені зако-
ном терміни, заявникам відповіда-
ють, з багатьох питань вже прийнято 
позитивні рішення.

Голова Одеської обласної ради 
звернув увагу журналістів на те, що 
представники різних партій і депутат-
ських груп урешті порозумілися. Це 
дало змогу оперативно ухвалювати 
важливі для життя регіону рішення.

Приміром, усі вільні залишки об-
ласного бюджету цьогоріч спрямо-
вуватимуть на ремонт доріг. Також 
облрада виділила 10 відсотків коштів 
на об’єкти, що перебувають на стадії 
завершення.

Серед пріоритетів нинішньо-
го року Михайло Шмушкович на-
звав упорядкування доріг зовсім 
не випадково. Він побував у бага-
тьох районах області й переконав-
ся, що місцеві жителі зацікавлені 
у розв’язанні саме цієї проблеми. 
Тож 2015-го приблизно 90 відсотків 
кош тів Фонду регіонального розви-
тку буде спрямовано на ремонт до-
ріг. Загалом передбачається витра-
тити понад 200 мільйонів гривень 
(без урахування субвенції від дер-
жави). Зокрема, виділено 6 міль-
йонів на капітальний ремонт проб-
лемної траси Криве Озеро – Балта. 
Ремонтуватимуть автошлях Люба-
шівка – Заплази – Бакша – Саврань, 
розроб ляється проектно-кошторис-
на документація на капремонт від-
різка шляху Ананьїв – Покровка. 

Повідомив голова облради й про 
те, що напередодні Дня Перемоги всі 
інваліди Великої Вітчизняної вій ни 
дістануть додаткову до щорічної дер-
жавної одноразову допомогу. Також 

планується допо-
мога всім, кого 
було призвано до 
лав Збройних Сил 
України під час 
четвертої хвилі 
мобілізації. Крім 
того, передбаче-
но стипендії не-
повнолітнім чле-
нам багатодітних 
родин військо-
в о с л у ж б о в ц і в , 
які перебувають у 
зоні АТО.

Відповідаючи 
на численні запи-
тання журналістів 
щодо об’єднання 
дрібних терито-
ріальних громад, 

Михайло Шмушкович зазначив, що 
законодавством таке об’єднання пе-
редбачено тільки за наявності еко-
номічної вигоди.

– Наразі обговорюють різні варі-
анти адміністративного переустрою. 
Але це поки що тільки варіанти. А 
нам при вивченні можливих напря-
мів об’єднання громад треба мати 
на увазі, що села на півночі Одесь-
кої області відрізняються від сіл на 
півдні приблизно так само, як за-
хідна частина України від східної. 
Тому, готуючись до майбутнього 
об’єднання територіальних громад, 
треба максимально враховувати їхні 
особливості, – наголосив він. 

Коментуючи роль місцевих ор-
ганів влади в умовах децентралі-
зації й адміністративної реформи, 
голова обласної ради нагадав, що 
нині немає норм, які дають можли-
вість чітко поділити повноваження 
між облдержадміністрацією й об-
ласною радою, додавши, що, на йо-
го погляд, є принаймні два варіан-
ти: обрання губернатора загальним 
прямим голосуванням і радикальне 
переформатування владних повно-
важень. Обидва мають плюси й мі-
нуси. Але дуже важливо, щоб зако-
нодавець зрештою визначився.

Михайло Шмушкович розповів 
також про майже завершену спільно 
із закордонними організаціями ро-
боту з підготовки програми енерго-
ефективності. Вона включає, зокре-
ма, моніторинг витрати ресурсів. 
Реалізація заходів програми дасть 
змогу істотно заощадити. 

У цьогорічних планах – запуск 
котельні Українського театру. Мож-
ливо, меценати таки зберуть кошти 
й на відновлення головного корпусу 
Художнього училища імені Грекова. 

Відповідаючи на запитання про по-
шук кандидатури на посаду директора 
КП «Фортеця» у Білгороді-Дністров-
ському, голова обласної ради пояс-
нив, що передбачається посилити це 
комунальне підприємство посадою за-
ступника директора з науки, яку обій-
матиме хтось із відомих учених.
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